
Protokół nr I/2010 

z I inauguracyjnej sesji 

Rady Powiatu Lęborskiego kadencji 2010-2014 

odbytej w dniu 1 grudnia 2010 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1300 

 
Zakończenie obrad: 

 Godz. 18 10 

 
Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

 
 W dniu  2010 roku w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady Powiatu Lęborskiego poprzedniej 

kadencji po przywitaniu wszystkich obecnych, poinformował, iż zgodnie ze Statutem 

Powiatu Lęborskiego I sesję nowo wybranej rady powiatu zwołuje przewodniczący 

rady poprzedniej kadencji. Następnie przekazał, ż pierwszą sesję nowo wybranej 

rady powiatu, do czasu wyboru przewodniczącego rady, prowadzi najstarszy 

wiekiem radny obecny na sesji. Wobec powyższego o dalsze prowadzenie obrad 

poprosił pana Zbigniewa Lewandowskiego. 

 
 
 
 
 
 
 



Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 
Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad na podstawie art. 15 ust. 6 

ustawy o samorządzie powiatowym otworzył I sesję Rady Powiatu Lęborskiego w 

kadencji 2010-2014”. 

Podziękował za powierzenie tak zaszczytnej funkcji oraz zapewnił, że dołoży 

wszelkich starań, aby I sesja przebiegała sprawnie i zgodnie z prawem. 

Następnie przekazał, iż ustawowy skład rady wynosi 19 radnych. Stwierdził, 

że w sesji uczestniczy 18 radnych, co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia 

obrad rady powiatu lęborskiego, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2 

Ślubowanie radnych. 

 

 Po odegraniu hymnu państwowego radni przystąpili do ślubowania. 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad  zaproponował, aby 

ślubowanie odbywało się w następujący sposób. Każdy radny będzie kolejno 

podchodził do mównicy i odczytywał rotę ślubowania.  

 Następnie odczytał rotę ślubowania: 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec narodu 

polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 

pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, 

przestrzegać konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej polskiej.” 

Dodał, iż każdy, kto sobie tego życzy, po wypowiedzeniu ostatnich słów 

ślubowania może powiedzieć formułę „tak mi dopomóż Bóg”. 

Następnie zapytał czy są inne propozycje? 

Wobec braku głosów przystąpił do ślubowania. 



 Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad  kolejno wyczytywał radnych, 

którzy następnie podchodzili do mównicy i wypowiadali rotę ślubowania. 

Ślubowanie złożyli: Maciej Barański, Zdzisław Chojnacki, Edmund 

Głombiewski, Zbigniew Lewandowski, Mirosław Lis, Hubert Namyślak, Teresa 

Ossowska Szara, Krzysztof Pruszak, Agnieszka Pujsza Pomorska, Tadeusz Rabka, 

Irena Sapińska, Jolanta Szajowska, Tomasz Tutak, Wiktor Tyburski, Walkusz 

Waldemar, Ryszard Wenta, Dariusz Więckowski, Jacek Woronowicz. 

 

Następnie Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad  pogratulował 

radnym oraz stwierdził, że radni, którzy złożyli ślubowanie, objęli mandat radnego 

Rady Powiatu Lęborskiego. 

 

Ad.3 

Przedstawienie porządku obrad 

 
Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad przedstawił porządek obrad  

przygotowany przez zwołującego sesję przewodniczącego rady poprzedniej kadencji 

Pana Waldemara Walkusza. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Ślubowanie radnych. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Wybór Przewodniczącego Rady Powiatu Lęborskiego: 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Powiatu Lęborskiego, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) prezentacja kandydatów; 

d) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.  

5. Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Powiatu prowadzenia sesji od Radnego 

Seniora. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Ryszarda 

Wittke oraz podjęcie uchwały. 

7. Wybór Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Lęborskiego: 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady Powiatu 

Lęborskiego, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) prezentacja kandydatów; 



d) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.  

8. Wybór Starosty Lęborskiego: 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Starosty Lęborskiego, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) prezentacja kandydatów; 

d) przeprowadzenie głosowania (tajnego) 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.  

    9. Wybór Wicestarosty i pozostałych członków Zarządu Powiatu Lęborskiego: 

a) zgłoszenie kandydatów na funkcję Wicestarosty i pozostałych członków Zarządu 

Powiatu Lęborskiego, 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej, 

c) prezentacja kandydatów; 

d) przeprowadzenie głosowania (tajnego); 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty 

Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

10.  Wnioski i oświadczenia radnych. 

11.   Zamknięcie obrad.  

 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 4  

Wybór Przewodniczącego Rady Powiatu Lęborskiego: 

 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady 

Powiatu Lęborskiego 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad poinformował, że Rada 

Powiatu wybiera ze swojego grona przewodniczącego bezwzględną większością 

głosu, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu 

tajnym. Następnie poprosił z zgłaszanie kandydatów oraz ewentualnie o ich 

przedstawienie. Przypomniał, ze zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na 



kandydowanie, dlatego każdorazowo będzie się zwracał z zapytaniem do zgłoszonego 

kandydata, czy wyraża zgodę. 

Radny Mirosław Lis zgłosił kandydaturę pana Macieja Barańskiego na 

stanowisko Przewodniczącego Rady Powiatu Lęborskiego. 

Radny Maciej Barański nie wyraził zgody na kandydowanie. 

Radny Krzysztof Pruszak w imieniu radnych wybranych z listy Porozumienia 

Społecznego, Platformy Obywatelskiej oraz Ziemi Lęborskiej zgłosił kandydaturę 

pana Waldemara Walkusza na stanowisko Przewodniczącego Rady Powiatu 

Lęborskiego.  

Przekazał, iż radny Waldemar Walkusz jest radnym powiatu już czwartą 

kadencję. W poprzedniej kadencji pełnił z powodzeniem funkcję Przewodniczącego 

Rady. Dodał, iż Waldemar Walkusz  jest Dyrektorem Zespołu Szkół nr 3 w Lęborku i 

posiada pełne predyspozycje merytoryczne i osobowościowe. 

Radny Waldemar Walkusz wyraził zgodę na kandydowanie. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad stwierdził zamknięcie listy 

kandydatów na Przewodniczącego Rady Powiatu Lęborskiego. 

 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad poprosił z zgłaszanie 

kandydatów do pracy w Komisji Skrutacyjnej. Przypomniał, że osoby kandydujące 

nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej. Następnie poprosił o zgłoszenie co 

najmniej 3 radnych do pracy w Komisji. 

 Radny Ryszard Wenta zgłosił kandydaturę pani Agnieszki Pujszy Pomorskiej 

oraz pana Zdzisława Chojnackiego. 

 Radny Wiktor Tyburski zgłosił kandydaturę pana Huberta Namyślaka. 

 Innych kandydatur nie zgłoszono. 



 Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad stwierdził, że do pracy w 

Komisji Skrutacyjnej zgłoszono 3 radnych. 

 Następnie zapytał zgłoszonych radnych czy wyrażają zgodę na pracę w 

Komisji. 

 

 Radna Agnieszka Pujsza Pomorska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

 Radny Zdzisław Chojnacki wyraził zgodę na kandydowanie. 

 Radny Hubert Namyślak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad zapytał czy są uwagi do 

proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej. 

Wobec braku uwag przystąpił do głosowania. 

Rada w obecności 18 radnych – 16 głosami „za” przy 2 głosach 

„wstrzymujących” powołała Komisję Skrutacyjną do przeprowadzenie wyborów na 

Przewodniczącego Rady w składzie: 

1. Agnieszka Pujsza Pomorska 

2. Zdzisław Chojnacki 

3. Hubert Namyślak 

 

c) prezentacja kandydatów 

 
Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad zapytał czy są pytania do 

kandydata. 

Wobec braku głosów zamkną dyskusję. 

Następnie ogłosił 10 minut przerwy na ukonstytuowanie się Komisji 

Skrutacyjnej i przygotowanie kart do głosowania. 

Po przerwie; 

 

d) przeprowadzenie głosowania (tajnego) 



 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad poprosił Komisje Skrutacyjną 

o rozdanie kart do głosowania. 

Radny Zdzisław Chojnacki – przekazał, iż Komisja Skrutacyjna 

ukonstytuowała się w następującym składzie:  

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

Agnieszka Pujsza Pomorska – członek Komisji 

Hubert Namyślak – członek Komisji 

 

Następnie Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

przystąpił do przeprowadzenia głosowania na wybór Przewodniczącego Rady.  

Wyczytywał z imienia i nazwiska radnych, którzy podchodzili do urny i 

wrzucali karty do głosowania, a następnie składali podpis na liście radnych 

biorących udział w głosowaniu. 

Po przeprowadzeniu głosowania Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący 

obrad ogłosił 10 min przerwy. 

Po przerwie: 

Zdzisław Chojnacki - przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół 

z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu na Przewodniczącego Rady Powiatu. 

Poinformował, iż kandydat Waldemar Walkusz uzyskał następującą liczbę 

głosów: 15 ”za” i 3 „przeciw”. 

Kontynuując przekazał, iż Komisja Skrutacyjna stwierdziła, iż kandydat 

uzyskał wymaganą ilość głosów i został wybrany na Przewodniczącego Rady 

Powiatu.  

Protokół z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach 

Przewodniczącego rady Powiatu lęborskiego sporządzony na sesji w dniu 1 

grudnia  stanowi załącznik nr 2 do niniejszego Protokołu. 

 

 



 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 

 
Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad odczytał uchwałę w sprawie 

wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu. Stwierdził, iż w wyniku wcześniej 

przeprowadzonego głosowania Rada podjęła uchwałę nr I/1/10 w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Powiatu Lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5  

Przejęcie przez Przewodniczącego Rady Powiatu prowadzenia sesji od 

Radnego Seniora. 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący obrad przekazał dalsze prowadzenie 

sesji Panu Waldemarowi Walkuszowi gratulując jednocześnie wyboru na funkcję 

Przewodniczącego Rady. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady podziękował za zaufanie i 

powierzenie tak zaszczytnej funkcji. Zapewnił, że zdaje sobie sprawę z trudnego 

zadania jakiemu będzie musiał sprostać. Dodał, iż uczyni wszystko, aby Rada 

pracowała sprawnie, zgodnie z prawem oraz aby każdy radny mógł realizować swój 

mandat. 

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego 

Ryszarda Wittke oraz podjęcie uchwały. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwał w  

sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Ryszarda Wittke. 

 Pisemne zrzeczenie się mandatu stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

 Następnie otworzył dyskusję. 

 Wobec braku głosów przystąpił do głosowania. 

 



 Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę nr I/2/10 w  

sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Ryszarda Wittke. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 7  

Wybór Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Lęborskiego: 

 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Wiceprzewodniczących Rady 

Powiatu Lęborskiego 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów 

oraz ewentualnie o ich przedstawienie. Przypomniał, ze zgłoszony kandydat musi 

wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego każdorazowo będzie się zwracał z 

zapytaniem do zgłoszonego kandydata, czy wyraża zgodę. 

Radny Wiktor Tyburski zgłosił kandydaturę Pana Dariusz Więckowskiego. 

Radny Dariusz Więckowski wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Krzysztof Pruszak zgłosił kandydaturę Pana Jacka Woronowicza. 

Radny Jacek Woronowicz wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Mirosław Lis zgłosił kandydaturę Pana Edmunda Głombiewskiego. 

Radny Edmund Głombiewski wyraził zgodę na kandydowanie. 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

 

 
Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zaproponował, aby wybór 

Wiceprzewodniczących Rady przeprowadziła powołana już Komisja Skrutacyjna w 

składzie: radny Zdzisław Chojnacki, radna Agnieszka Pujsza Pomorska, radny 

Hubert Namyślak.  



Następnie zwrócił się z zapytaniem czy radny wyrażają zgodę na pracę w Komisji 

Skrutacyjnej. 

Radna Agnieszka Pujsza Pomorska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Radny Zdzisław Chojnacki wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Hubert Namyślak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Kontynuując Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi 

do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej. 

Wobec braku uwag przystąpił do głosowania. 

Rada w obecności 18 radnych – 17 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” powołała Komisję Skrutacyjną  do przeprowadzenia wyborów na 

Wiceprzewodniczących Rady w składzie: 

1. Agnieszka Pujsza Pomorska 

2. Zdzisław Chojnacki 

3. Hubert Namyślak 

 

Następnie Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy 

na ukonstytuowanie się Komisji Skrutacyjnej i przygotowanie kart do głosowania. 

Po przerwie; 

 

c) prezentacja kandydatów 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania do kandydata. 

Wobec braku głosów poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie 

głosowania. 

 

 



d) przeprowadzenie głosowania (tajnego) 

 

 
Radny Zdzisław Chojnacki – przekazał, iż Komisja Skrutacyjna 

ukonstytuowała się w następującym składzie:  

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

Agnieszka Pujsza Pomorska – członek Komisji 

Hubert Namyślak – członek Komisji 

 

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przypomniał 

zasady głosowania. Następnie zapytał czy są wątpliwości. 

(brak odsłuchu) 

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przekazał, iż w 

przypadku postawienia znaków „x” przy więcej niż dwóch kandydatach oznacza 

nieważność głosu, ponieważ zgodnie ze statutem należy dokonać wyboru dwóch 

Wiceprzewodniczących. 

Kontynuując przystąpił do przeprowadzenia głosowania na wybór 

Wiceprzewodniczących Rady.  

Wyczytywał z imienia i nazwiska radnych, którzy podchodzili do urny i 

wrzucali karty do głosowania, a następnie składali podpis na liście radnych 

biorących udział w głosowaniu. 

Po przeprowadzeniu głosowania Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady 

ogłosił 15 min przerwy. 

Po przerwie: 

Zdzisław Chojnacki - przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół 

z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu na Wiceprzewodniczących Rady 

Powiatu. 

Poinformował, iż kandydaci uzyskali następującą liczbę głosów:  

Radny Dariusz Więckowski - 17 ”za” , 1 „wstrzymujący” 

Radny Jacek Woronowicz – 15 „za”,  



Radny Edmund Głombiewski – 3 „za”, 2 „przeciw”, 3 „wstrzymujące” 

Kontynuując przekazał, iż Komisja Skrutacyjna stwierdziła, iż kandydaci 

radni Jacek Woronowicz i Dariusz Więckowski  uzyskali wymaganą ilość głosów i 

zostali wybrani na Wiceprzewodniczących Rady Powiatu. W 

Protokół z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach 

Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Lęborskiego sporządzony na sesji w dniu 1 

grudnia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego Protokołu. 

 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór  

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Powiatu. Stwierdził, iż w wyniku wcześniej 

przeprowadzonego głosowania Rada podjęła uchwałę nr I/3/10 w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczących Rady Powiatu Lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8  

Wybór Starosty Lęborskiego: 

 

a) zgłaszanie kandydatów na funkcję Starosty Lęborskiego 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów 

oraz ewentualnie o ich przedstawienie. Przypomniał, ze zgłoszony kandydat musi 

wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego każdorazowo będzie się zwracał z 

zapytaniem do zgłoszonego kandydata, czy wyraża zgodę. 

Radny Maciej Barański zgłosił kandydaturę radnego Wiktora Tyburskiego na 

funkcję Starosty Lęborskiego. 

Radny Wiktor Tyburski wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

 



b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

 
Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zaproponował, aby wybór Starosty 

Lęborskiego przeprowadziła powołana już Komisja Skrutacyjna w składzie: radny 

Zdzisław Chojnacki, radna Agnieszka Pujsza Pomorska, radny Hubert Namyślak.  

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy radny wyrażają zgodę na pracę w Komisji 

Skrutacyjnej. 

Radna Agnieszka Pujsza Pomorska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Radny Zdzisław Chojnacki wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Hubert Namyślak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Kontynuując Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi 

do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej. 

Wobec braku uwag przystąpił do głosowania. 

Radny Edmund Głombiewski zwrócił uwagę, że radni mają prawo zadać 

pytanie kandydatowi na Starostę Lęborskiego. Przekazał, że zamykanie dyskusji w 

tym punkcie i przechodzenie do głosowania jest skandalem! 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z 

przyjętym porządkiem obrad, po powołaniu Komisji Skrutacyjnej, radni w punkcie 

prezentacja kandydatów będą mogli zadawać pytania. Poprosił o opanowanie 

niepotrzebnych emocji. 

Następnie przystąpił do głosowania w sprawie powołania Komisji 

Skrutacyjnej. 

 

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie powołała Komisję Skrutacyjną  

do przeprowadzenia wyborów na Starostę Lęborskiego w składzie: 

4. Agnieszka Pujsza Pomorska 

5. Zdzisław Chojnacki 

6. Hubert Namyślak 

 



c) prezentacja kandydatów 

 

Radny Edmund Głombiewski zaproponował, aby odbyły się dwie tury pytań do 

kandydata na stanowisko Starosty Lęborskiego. Przekazał, iż po udzieleniu 

odpowiedzi może pojawić się konieczność zadania pytania dodatkowego 

rozwijającego temat. 

Następnie stwierdził, że skoro nikt nie wyraża sprzeciwu wobec zgłoszonej 

propozycji można przyjąć takie rozwiązanie. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie odpowiedniego 

wniosku, który następnie zostanie poddany pod głosowanie. 

 

Radny Edmund Głombiewski wniósł o przeprowadzenie dwóch tur pytań do 

kandydata na stanowisko Starosty Lęborskiego. 

 

Rada w obecności 18 radnych – 13 głosami „za”, 2 głosami „przeciw” przy 3 

głosach „wstrzymujących” przyjęła wniosek. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przystąpił do pierwszej tury pytań. 

 

Radny Edmund Głombiewski odnosząc się do zdania „Budujmy Powiat z dala od 

polityki” zapytał jak kandydat na stanowisko Starosty Lęborskiego rozumie to hasło.  

Kontynuując wypowiedź zapytał, w jaki sposób kandydat zamierza konstruować 

budżet na kolejny 2011 rok. Przekazał, że od kilku lat dochody powiatu nie są 

wykonywane w takiej wysokości w jakiej zostały zaplanowane. Dodał, że dochody 

uzyskiwane z tytułu sprzedaży majątku powiatu nie zawsze są realizowane i w celu 

zachowania płynności finansowej powiat jest zmuszony zaciągać kredyt bankowy.  

Następnie zapytał czy kandydat zna wysokość niedoboru w budżecie oraz w jaki 

sposób zamierza proponować wydatki i dochody aby go zbilansować. 

W dalszej części wypowiedzi zapytał jakie kandydat na stanowisko Starosty 

Lęborskiego ma pomysły na rozwój powiatu, jakie będzie podejmował działania w 

zakresie zwiększenia inwestycji oraz w zakresie pozyskiwania i wykorzystywania 

środków unijnych. 

Na zakończenie przekazał, iż w poprzedniej kadencji kandydatem na stanowisko 

Starosty Lęborskiego w ramach tej samej koalicji był Pan Ryszard Wenta. Dodał, że 

na zakończenie poprzedniej kadencji wszyscy radni wyrażali zadowolenie z osiągnięć 



Starosty. Odnosząc się  do powyższego zwrócił się z pytaniem do koalicjanta – Ziemi 

Lęborskiej dlaczego na funkcję Starosty Lęborskiego nie została zgłoszona 

kandydatura Pana Ryszarda Wenty. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady stwierdził, iż tylko dwa pierwsze 

pytania został skierowane bezpośrednio do kandydata. Trzeciego pytania po prostu 

nie było. 

 

Radny Edmund Głombiewski (brak odsłuchu) 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przekazał, iż nie udziela głosu 

radnemu Edmundowi Głombiewskiemu. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż pytanie zada w trosce o 

pracowników szkolnictwa ponadgimnazjalnego. Poprosiła, aby kandydat na 

stanowisko Starosty Lęborskiego ustosunkował się do wypowiedzi umieszczonej na 

swoim blogu.  

„Duch przedsiębiorczości powinien wkraczać także do administracji publicznej, 

czy to państwowej czy samorządowej. Szefowie placówek podległych tej 

administracji jeśli chcą dobrze pełnić swoje funkcje muszą ciągle poszukiwać nowych 

rozwiązań dotyczących księgowości, kadr i obsługi. Mają ogromne pole do popisu 

bowiem administracja publiczna jest zapóźniona w stosunku do nowych rozwiązań 

stosowanych obecnie w gospodarce. Tu tkwią spore rezerwy na poprawę i 

zmniejszenie kosztów.(…) 

Prawdziwi przedsiębiorcy twierdzą, że sukces zależy od szukania okazji, ocenie 

ryzyka i podjęcia działań jego minimalizacji. Jeśli np. w jakiejś gminie usprawni się 

system administracji szkolnej i zamiast 24 osób będzie w niej pracowało 12 to 

zwolnione środki będzie można przesunąć na finansowanie dodatkowych zajęć.” 

 Zapytała jakie zmiany ma na myśli kandydat na stanowisko Starosty 

Lęborskiego. Poprosiła o poinformowanie pracowników szkolnictwa o zamiarach w 

tej dziedzinie. 

 

 Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady zamknął pierwszą turę zadawania 

pytań. 



 

Radny Edmund Głombiewski (brak odsłuchu) 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady nie udzielił głosu radnemu 

Edmundowi Głombiewskiemu. 

 

Radny Edmund Głombiewski (brak odsłuchu) 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady ponownie nie udzielił głosu radnemu 

Edmundowi Głombiewskiemu. Poprosił radnego o opanowanie emocji i nie 

wykrzykiwanie z miejsca. Stwierdził, że w taki sposób nie można prowadzić dyskusji 

na sesji Rady Powiatu. Dodał, iż radny będzie mógł wypowiedzieć się w chwili gdy 

zostanie mu udzielony głos. 

 

Wiktor Tyburski – kandydat na funkcję Starosty Lęborskiego odnośnie  pytań 

zadanych przez radnego Edmunda Głombiewskiego przekazał, że hasło „Budujmy 

powiat w zgodzie z dala od polityki” umieszczone na plakatach oraz ulotkach 

wyborczych było dobrym hasłem i pozwoliło na osiągnięcie bardzo dobrego wyniku 

w wyborach. Dalej przekazał, iż zdanie „Budujmy powiat w zgodzie z dala od 

polityki” oznacza, że nie należy zajmować się sprawami kraju, sprawami 

województwa tylko sprawami dotyczącymi Powiatu Lęborskiego.  

Odpowiadają na pytanie dotyczące podjęcia działań w celu zrównoważenia 

budżetu powiatu przekazał, iż zadanie uchwalenia i wykonania budżetu jest 

zadaniem, które realizuje grupa ludzi wespół z radnymi, urzędnikami oraz szefami 

jednostek organizacyjnych. Poinformował, iż projekt budżetu na 2011 roku został 

już przygotowany i będzie podlegał dalszej ocenie m.in. w Komisjach Rady. 

W dalszej części wypowiedzi nie zgodził się ze stwierdzeniem radnego Edmunda 

Głombiewskiego, że w powiecie Lęborskim mało się dzieje. Przekazał, iż ostatnie 

czterolecie było zdecydowanie bogatsze w  podejmowanie zadań inwestycyjnych. 

Dodał, iż bardzo duże środki przeznaczono na poprawę jakości dróg. Ponadto 

gęgano po środki zewnętrzne. Przekazał, iż pozyskano duże kwoty zarówno z RPO 

jak i z programu zwanego potocznie „schetynówkami”. Dodał, że kolejny duży 

projekt pn. termomodernizacja budynków oświatowych oraz budynków SPS ZOZ 

został zakwalifikowany do dofinansowania. 

Kontynuując odniósł się do pytania skierowanego przez radnego Edmunda 

Głombiewskiego do koalicjanta. Przekazał, iż każdy z radnych zgromadzonych na 



sesji „nosi w plecaku buławę Starosty” i mógłby tę funkcję pełnić. Dodał, iż przez 

ostatnią kadencję funkcję te z powodzeniem pełnił Pan Ryszard Wenta, natomiast w 

obecnej kadencji chce pełnić ją osobiście.  

Odnosząc się do pytania dotyczącego wpisu na blogu przekazał, iż jest to 

informacja jasna i odpowiadająca sposobie myślenia na temat zarządzania. 

Poinformował, że nie ma spraw, które funkcjonowałyby idealnie i spraw, które 

zostały już skończone i nie trzeba nad nimi pracować. Dodał, iż od kilku lat obsługa 

i administracja funkcjonują w takim samym kształcie. W związku z powyższym 

może należałoby poszukać nowych lepszych rozwiązań, które dawałyby szansę 

wykonania tych samych zadań w ramach mniejszych kosztów. 

 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przeszedł do drugiej tury zadawania 

pytań. 

 

Radny Edmund Głombiewski zaznaczył, iż ma prawo w tym punkcie odnieść się 

do odpowiedzi udzielonych przez kandydata na stanowisko Starosty Lęborskiego. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady poprosił o zadanie konkretnego 

pytania. 

 

Radny Edmund Głombiewski z dezaprobatą wyraził się o sposobie prowadzenia 

obrad przez Przewodniczącego Rady. Przekazał, iż jakakolwiek dyskusja ze strony 

radnych opozycji spotyka się z zupełnie niepotrzebną gwałtowną reakcją ze strony 

Przewodniczącego.  

Kontynuując wypowiedź przekazał, iż nie otrzymał zadowalających odpowiedzi. 

Poprosił kandydata, aby konkretnie określił swoje trzy sukcesy osobiste osiągnięte 

w ramach działalności zawodowej oraz  w jaki sposób zamierza pokryć wciąż 

rosnący dług związany z kredytem. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady zamknął drugą turę zadawania 

pytań. 

 



Wiktor Tyburski – kandydat na funkcję Starosty Lęborskiego przekazał, że praca 

w Radzie nie jest pracą solo. W związku z powyższym odmówił udzielenia 

odpowiedzi na pytanie dotyczące osobistych sukcesów. Przekazał, iż wszelkie 

działania podejmowane w powiecie są efektem pracy zespołu.  

 Odnosząc się do wątpliwości dotyczących zaciągania przez powiat kredytów 

bankowych przekazał, że w jednostkach samorządowych takie źródła finansowania 

zadań są również wykorzystywane. Dodał, iż obecnie zaciągnięte zobowiązanie 

finansowe zaspokaja potrzeby spłaty kredytów z lat poprzednich. Kończąc 

przekazał, że w wyniku bilansowania budżetu zadań inwestycyjnych byłoby 

znacznie mniej. 

 

 

Następnie Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy 

na ukonstytuowanie się Komisji Skrutacyjnej i przygotowanie kart do głosowania. 

Po przerwie; 

 

d) przeprowadzenie głosowania (tajnego) 

 
Radny Zdzisław Chojnacki – przekazał, iż Komisja Skrutacyjna 

ukonstytuowała się w następującym składzie:  

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

Agnieszka Pujsza Pomorska – członek Komisji 

Hubert Namyślak – członek Komisji 

 

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przypomniał 

zasady głosowania. Następnie zapytał czy są wątpliwości. 

Wobec braku głosów przystąpił do przeprowadzenia głosowania na wybór 

Starosty Lęborskiego.  

Wyczytywał z imienia i nazwiska radnych, którzy podchodzili do urny i 

wrzucali karty do głosowania, a następnie składali podpis na liście radnych 

biorących udział w głosowaniu. 

Po przeprowadzeniu głosowania Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady 

ogłosił 15 min przerwy. 



Po przerwie: 

Zdzisław Chojnacki - przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół 

z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu na Starostę Lęborskiego. 

Poinformował, iż kandydat uzyskał następującą liczbę głosów:   

Kontynuując przekazał, iż Komisja Skrutacyjna stwierdziła, iż kandydat  radny 

Wiktor Tyburski uzyskał wymaganą ilość głosów i został wybrany na funkcję 

Starosty Lęborskiego. 

Protokół z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach Starosty 

Lęborskiego sporządzony na sesji w dniu 1 grudnia stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego Protokołu. 

 
 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

Starosty Lęborskiego. Stwierdził, iż w wyniku wcześniej przeprowadzonego 

głosowania Rada podjęła uchwałę nr I/4/10 w sprawie wyboru Starosty 

Lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 9  

Wybór Wicestarosty i pozostałych członków Zarządu Powiatu 

Lęborskiego: 

 

a) zgłoszenie kandydatów na funkcję Wicestarosty i pozostałych 

członków Zarządu Powiatu Lęborskiego 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów 

oraz ewentualnie o ich przedstawienie. Przypomniał, ze zgłoszony kandydat musi 



wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego każdorazowo będzie się zwracał z 

zapytaniem do zgłoszonego kandydata, czy wyraża zgodę. 

Wiktor Tyburski – Starostę Lęborskiego zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda 

Wenty na funkcję Wicestarosty Lęborskiego. Na funkcje członków Zarządu Powiatu 

zgłosił kandydatury radnego Macieja Barańskiego, radnego Tomasz Tutaka, radnego 

Krzysztofa Pruszaka. 

 

Radny Ryszard Wenta wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Maciej Barański wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Tomasz Tutak wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Krzysztof Pruszak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Innych kandydatur nie zgłoszono. 

 

b) powołanie Komisji Skrutacyjnej 

 

 
Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zaproponował, aby wybór 

Wicestarosty i pozostałych członków Zarządu Powiatu przeprowadziła powołana już 

Komisja Skrutacyjna w składzie: radny Zdzisław Chojnacki, radna Agnieszka Pujsza 

Pomorska, radny Hubert Namyślak.  

Następnie zwrócił się z zapytaniem czy radny wyrażają zgodę na pracę w Komisji 

Skrutacyjnej. 

Radna Agnieszka Pujsza Pomorska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

Radny Zdzisław Chojnacki wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Hubert Namyślak wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Kontynuując Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi 

do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej. 



Wobec braku uwag przystąpił do głosowania. 

Rada w obecności 18 radnych – 17 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” powołała Komisję Skrutacyjną  do przeprowadzenia wyborów na 

Wicestarostę i pozostałych członków Zarządu Powiatu w składzie: 

7. Agnieszka Pujsza Pomorska 

8. Zdzisław Chojnacki 

9. Hubert Namyślak 

 

c) prezentacja kandydatów 

 

Radna Teresa Ossowska Szara (brak odsłuchu) 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przekazał, iż w przyjętym na 

początku sesji porządku obrad nie przewidziano pkt. dotyczącego zadawania pytań 

kandydatom na stanowisko Wicestarosty i pozostałych członków Zarządu Powiatu. 

Przekazał, iż to na wniosek Starosty Rada powołuje Wicestarostę i pozostałych 

członków Zarządu Powiatu. 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż to Rada decyduje o wyborze na 

Wicestarostę i pozostałych członków Zarządu Powiatu. Następnie zwróciła uwagę, iż 

zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym zadaniem Przewodniczącego  jest 

organizowanie pracy Rady. W związku z powyższym przekazała, że jeżeli radny chce 

zabrać głos należy mu go udzielić, ponieważ sesja jest miejscem pracy wszystkich 

radnych, a nie tylko Przewodniczącego. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przekazał, iż nie złamał żadnego 

punktu regulaminu obrad. Dodał, że przestrzega przyjętego przez radnych porządku 

obrad. Następnie zapytał czy radna Teresa Ossowska Szara chce zgłosić odpowiedni 

wniosek. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara poprosiła prawników o komentarz. 

Poinformowała, iż w przypadku przedłożenia Radzie odpowiedniego projektu 



uchwały, po jego przedstawieniu, radny ma prawo odnieść się do tegoż projektu. W 

związku z powyższym zapytała czy miała prawo zabrać głos czy nie? 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie: 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady zapytał czy radna Teresa Ossowska 

Szara wnioskuje o możliwość zadawania pytań poszczególnym kandydatom do 

Zarządu Powiatu. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara (brak odsłuchu) 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady zapytał czy radna Teresa Ossowska 

Szara chce zgłosić wniosek formalny. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, że pytanie dotyczyło możliwości 

zabrania głosu. Dodała, iż zwróciła się z zapytaniem do prawników czy radny ma 

prawo zabrać głos czy też nie w punkcie dotyczącym dyskusji nad proponowanym 

projektem uchwały? 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przekazał, iż wnioskować radny może 

zawsze. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara ponownie zapytała czy miała prawo zabrać głos 

czy nie? 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przekazał, że w przypadku zgłoszenia 

wniosku to Rada decyduje o jego przyjęciu. 

 



Radna Teresa Ossowska Szara poinformowała, iż w punkcie wnioski i 

oświadczenia radnych zgłosi odpowiedni wniosek. Odnosząc się do zaistniałej 

sytuacji dodała, iż uważa, że miała prawo zabrać głos, jednak Przewodniczący Rady 

zarządził inaczej. 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady przekazał, iż niczego nie zarządził. 

Ponowił pytanie dotyczące złożenia wniosku formalnego w tej sprawie. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara (brak odsłuchu) 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady zarządził 5 minut przerwy. 

Po przerwie 

 

d) przeprowadzenie głosowania (tajnego) 

 

 
Radny Zdzisław Chojnacki – przekazał, iż Komisja Skrutacyjna 

ukonstytuowała się w następującym składzie:  

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

Agnieszka Pujsza Pomorska – członek Komisji 

Hubert Namyślak – członek Komisji 

 

Zdzisław Chojnacki – przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przypomniał 

zasady głosowania. Następnie zapytał czy są wątpliwości. 

Wobec braku głosów przystąpił do przeprowadzenia głosowania na wybór 

Wicestarosty oraz pozostałych członków Zarządu Powiatu.  

Wyczytywał z imienia i nazwiska radnych, którzy podchodzili do urny i 

wrzucali karty do głosowania, a następnie składali podpis na liście radnych 

biorących udział w głosowaniu. 



Po przeprowadzeniu głosowania Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady 

ogłosił 15 min przerwy. 

Po przerwie: 

Zdzisław Chojnacki - przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół 

z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu na Wiceprzewodniczących Rady 

Powiatu. 

Poinformował, iż kandydaci uzyskali następującą liczbę głosów:  

Radny Ryszard Wenta - 15 ”za” , 3 „przeciw”  

Radny Maciej Barański – 15 „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący” 

Radny Tomasz Tutak – 15 „za”,  

Radny Krzysztof Pruszak – 17 „za” 

 

Kontynuując przekazał, iż Komisja Skrutacyjna stwierdziła, iż kandydaci   

uzyskali wymaganą ilość głosów i zostali wybrani na Wicestarostę oraz 

pozostałych członków Zarządu Powiatu. 

Protokół z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach na 

Wicestarostę oraz pozostałych członków Zarządu Powiatu sporządzony na sesji w 

dniu 1 grudnia stanowi załącznik nr 10 do niniejszego Protokołu. 

 

e) podjęcie uchwały stwierdzającej wybór 

 

Waldemar Walkusz - Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

na Wicestarostę oraz pozostałych członków Zarządu Powiatu. Stwierdził, iż w 

wyniku wcześniej przeprowadzonego głosowania Rada podjęła uchwałę nr I/5/10 w 

sprawie wyboru Wicestarosty oraz pozostałych członków Zarządu Powiatu . 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10  



Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Starosty Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwał w  

sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Lęborskiego wraz z uzasadnieniem. 

  

 Następnie otworzył dyskusję. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski opuścił salę obrad. 

 

 Radny Mirosław Lis wyraził wątpliwość czy wybory na Starostę Lęborskiego 

były wyborami demokratycznymi. Przekazał, iż w  §1 pkt 3 ustalono dodatek za 

wieloletnia pracę w wysokości 20 % wynagrodzenia zasadniczego. W związku z 

powyższym wyłączono możliwość kandydowania na funkcję Starosty osób 

młodszych. Zapytał czy jest to zgodne z prawem? 

 Kontynuując zgłosił wniosek o zachowanie wynagrodzenia Starosty 

Lęborskiego na dotychczasowym poziomie. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie powyższy 

wniosek. 

 

 Rada w obecności 17 radnych - 1 głosem „za”, 13 głosami „przeciw” przy 3 

głosach „wstrzymujących” odrzuciła wniosek. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara zapytała ile wynosiło dotychczasowe 

wynagrodzenie Starosty Lęborskiego oraz na jakim poziomie zostało to 

wynagrodzenie zaplanowane w projekcie budżetu na 2011 rok. 

 Następnie poprosiła o podanie górnego limitu wynagrodzenia dla Starosty 

Lęborskiego. Przekazała, iż jest to siedmiokrotność kwoty bazowej podanej w 

ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska. 

 Kontynuując zapytała o górna granicę wynagrodzenia zasadniczego w 

powiatach powyżej 60 tys mieszkańców. 

 W dalszej części spytała w jakiej maksymalnej wysokości może być przyznany 

dodatek funkcyjny. 



 Dalej przekazała, iż dodatek specjalny jest zagwarantowany w wysokości od 

20% do 40 % wynagrodzenia zasadniczego. 

 Na zakończenie poprosiła o informację czy wynagrodzenie Starosty 

Lęborskiego zostało ustalone na najwyższym poziomie. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż zbyt pochopnie został poddany 

pod głosowanie wniosek radnego Mirosława Lisa. Przekazał, iż był to wniosek 

merytoryczny, a nie formalny.  

 Następnie zapytał, ile podatników będzie kosztowała zmiana na stanowisku 

Starosty Lęborskiego. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż nie miał zamiaru 

„ucinanać” wniosku. Kontynuując przekazał, iż w jego mniemaniu był to wniosek 

formalny. 

 Następnie o odpowiedź na temat wynagrodzenia Starosty Lęborskiego w 

poprzedniej kadencji poprosił Pana Ryszarda Wente. 

 

 Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przekazał, że nie zna poszczególnych 

składników wynagrodzenia. Przekazał, iż wynagrodzenie ustalono w 2007 roku. Na 

zakończenie dodał, że łączna maksymalna kwota wynagrodzenia w tej kategorii 

samorządu to 12.360,00 zł. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy. 

 

 Po przerwie: 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż maksymalna kwota 

wynagrodzenia w tej kategorii samorządu to 12.365,22 zł. Proponowana kwota 

wynagrodzenia dla Starosty Lęborskiego to 11.350,00 zł. 

 Odnosząc się do pytania dotyczącego budżetu powiatu na 2011 rok 

przekazał, iż podwyższenie wynagrodzenia Starosty Lęborskiego nie spowoduje 

zagrożenia jego wykonania. Dodał, iż w budżecie zostaną oszczędności z tytułu 

zaplanowanych odpraw. 

 

 Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż  praca w samorządzie jest pewną 

misją i należy ograniczyć swój „apetyt”. W związku z powyższym stwierdził, że 



ustalanie wynagrodzenia na tak wysokim poziomie jest nieprzyzwoite. Kończąc 

przekazał, iż niestosownym jest zaczynanie pracy od ustalenia podwyżki. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż Wiktor Tyburski 

Starosta Lęborski w Radzie Powiatu pracuje już drugą kadencję. Został pozytywnie 

zweryfikowany przez wyborców. W związku z powyższym należy ustalić 

wynagrodzenie na odpowiednim poziomie.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara ad vocem przekazała, iż akceptację wyborców 

otrzymali wszyscy radni. 

Następnie poinformowała, iż nie uzyskała odpowiedzi na zadane wcześniej 

pytania. 

Kontynuując przekazała, że zaproponowana podwyżka jest rzędu 20%. W 

związku z powyższym zapytała czy radni są pewni, że na początek kadencji powinna 

to być podwyżka w wysokości 20%. Kończąc przekazała, iż  swoim wyborcom takiej 

pewności nie udzieli więc będzie głosować przeciw zaproponowanemu projektowi 

uchwały. 

 

Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski zgłosił wniosek o zamknięcie 

dyskusji. 

 

Rada w obecności 18 radnych – 11 głosami „za”, 5 głosami „przeciw” przy 3 

głosach „wstrzymujących” zamknęła dyskusje w powyższym punkcie. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – 12 głosami „za”, 3 głosami ”przeciw” przy 2 

głosach „wstrzymujących” podjęła uchwałę nr I/6/10 w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Starosty Lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski nie brał udziału w głosowaniu. 

 

 

 

 



Ad. 11 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

 Radny Krzysztof Pruszak przekazał, że Starosta Lęborski od 2007 roku nie 

otrzymał podwyżki. Dodał, iż 3 % inflacji przez 3 lata daje wynik prawie 10 %. Dalej 

przekazał, że nauczyciele otrzymali podwyżkę 7 % przez 3 lata i  daje to wynik 21 %. 

 

Radny Edmund Głombiewski zwrócił się z wnioskiem o wyjaśnienie zasad 

zatrudniania emerytowanych nauczycieli w placówkach nadzorowanych przez 

Powiat. Przekazał, iż dochodzę go sygnały, że w Centrum Kształcenia Praktycznego 

nauczyciele, z którymi podpisano umowy o pracę na czas określony i którzy 

podnosili swoje kwalifikacje nie otrzymali kolejnych umów w związku z 

rozpoczynającym się nowym rokiem szkolnym. Umowy zostały natomiast zawarte z 

pracującymi w jednostce emerytowanymi nauczycielami. 

 

Radny Zdzisław Chojnacki przekazał, iż otrzymał od mieszkańców wniosek w 

sprawie podjęcie konkretnych działań w celu modernizacji dróg będących w 

dyspozycji Zarządu Dróg Powiatowych.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara zgłosiła dwa wnioski. Pierwszy dotyczący 

przeprowadzenia dla chętnych radnych szkolenia z zakresu ustawy o finansach 

publicznych. Drugi w sprawie zorganizowania szkolenia na temat praw i 

obowiązków radnego oraz Przewodniczącego Rady czyli z zakresu ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

 

 

 

 



Ad. 12  

Zamknięcie obrad.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady wobec zrealizowania porządku 

obrad zamknął I sesję Rady Powiatu. 

 

Protokół sporządziła  
Agnieszka Gromadzka 


